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朝陽科技大學
092學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3218
	Course Number
	3218

	授課教師
	賴素玫
	instructor
	WHITES,LAI

	中文課名
	國文
	Course Name
	Chinese

	開課單位
	校訂必修(四進)
	Department
	

	修習別
	必修
	Required/Elective
	Required

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	以現代文學及日常生活可見的種種文學現象為起點，再往上溯及古代的文人所創發的文學及文化現象。因此，在課程安排上，以當年度的文學將作品賞析為出發；再以茶經、易經、醫經擇一說明中國文化：進而以詩詞、戲劇等探討中國人的文學世界。
	Objectives
	Chinese literature was the base of our country"s traditional culture.  We can understand the grace of China literature and promotes the ability of read and write through those production.  We also wish all the students may appreciate the different between right and wrong from the Chinese literature, and establish the consummate personality.

	教材
	上課方式：採分組討論方式進行各組分別依教師所選錄之文章做分析報告，再由教師針對報告內容提供建議。   


	Teaching Materials
	The rules of the class：by team work Every team learns to analyze the story, and the teacher will suggest the suggestion by the content. Homework：（一）The preparation of the course. （二）The report of the story.

	成績評量方式
	（一） 期中考──30% （二） 期末考──30% （三） 平常成績──40%。細目如下：１． 出席率：10%（基本分數）２． 學習態度：虛心度、守法度…佔10% ３． 討論、發言之熱絡度：10% ４． 其它：台風、口才、創見…佔10%
	Grading
	（一） Midterm exam.──30% （二） Final exam──30% （三） Ordinary exam──40%--the details like this: １． attention：10% ２． attitude of learn：10% ３． discussion：10% ４． others： 10%

	教師網頁
	 

	教學內容
	本課程選讀許多著名的文章，其主題觀念是與現實生活息息相關的，諸如: 人們對於烏托邦世界的想像(陶潛〈桃花源記〉)、祈求長久團圓的美好願望(蘇東坡的〈水調歌頭〉)、對於小人物的關懷與悲憫之情(黃春明:〈兒子的大玩偶〉)…等等，範圍擴及詩、詞、小說與散文，縱貫古今，惟期透過文章的選讀與探討，發現文學之美，同時也充實心靈的深度。
	Syllabus
	The course choices some famous article which subject is close to the life. Such as：The imagination of the ideal place --Tou Chen〈Tou-Hua-Yuan-i〉、Wish people live and reunion permanently -- Su Don-Po〈Shui-Tiau-Ge-To〉、A song of lament from the nobody: Huang Chun-Ming〈Sun’s Big Doll〉…etc. The rang includes poetry、ci、fiction and prose. We expect to reach those targets：


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

